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P  R  O T O K Ó Ł   Nr VIII/2011 
 

z sesji Rady Gminy  Poraj  
odbytej dnia 15 kwietnia 2011 roku  

w Urzędzie Gminy w Poraju, ul. Jasna 21 
sala nr 220 

 

 

Sesję Rady Gminy Poraj otworzyła i prowadziła p. Katarzyna 

KAŹMIERCZAK - Przewodnicząca Rady. 
 

 

Porządek  obrad: 
 

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
 

2.  Ustalenie dziennego porządku obrad. 
 

3.  Przyjęcie protokółów z sesji Rady Gminy: 

3.1. Nr VI/2011 z dnia 25 lutego 2011 roku, 

3.2. Nr VII/2011 z dnia 29 marca 2011 roku. 
 

 

4.  Informacja z działalności międzysesyjnej  Wójta Gminy Poraj. 
 

 

5.  Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącej Rady Gminy 

Poraj. 
 

 

6.  Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Gminy Poraj za 2010 rok. 
 

7.  Przyjęcie informacji z działalności za rok 2010: GKRPA, GOPS, GOK, 

GBP, OSP, Klubów: LKS POLONIA PORAJ i JACHT CLUB „ZEFIR-

DRAKKAR”.  

Opinia Komisji ds. oświaty. 
 

 

8.  Informacja dotycząca inwestycji i remontów zaplanowanych                         

i niewykonanych w 2010 roku w wymiarze rzeczowym i finansowym – 

Opinia Komisji ds. budżetu. 
 

9.  Analiza skarg i wniosków skierowanych do Urzędu Gminy w 2010 roku. 
 

10. Skargi do Rady Gminy Poraj skierowane w roku 2010. 
 

11. Zapytania i wolne wnioski - odpowiedzi.  
 

12. Projekt uchwały w sprawie: 

12.1. opinii o przekształceniu Samodzielnego Publicznego ZOZ          

w Myszkowie , 

12.2. ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych 

zawierających powyżej 4, 5% alkoholu (z wyjątkiem piwa) 

przeznaczonych do spożycia poza miejscem i w miejscu sprzedaży, 

12.3. zasad usytuowania na terenie Gminy Poraj miejsc oraz 

warunków sprzedaży napojów alkoholowych, 
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12.4. przystąpienia do sporządzenia zmiany fragmentu miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Poraj w sołectwie 

Masłońskie, 

12.5. zaciągnięcia pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na budowę sieci 

kanalizacyjnej w sołectwie Jastrząb, 

12.6. wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz Gminy 

Poraj, 

12.7. zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2011, 

12.8. zmian wieloletniej prognozy finansowej na lata 2011-2014.  
 

 

13. Sprawy organizacyjne: 

13.1. projekt Stanowiska Rady Gminy w sprawie umorzenia czynszu 

najmu za miesiące kwiecień, maj i czerwiec 2010 roku, 

13.2. pisma kierowane do Rady Gminy. 
 

 

14. Zamknięcie sesji. 
 
 
 

 

P r z e b i e g    o b r a d: 
 

 

Ad. 1  porządku obrad: 
Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
 

Przewodnicząca Rady p. K. Kaźmierczak o godzinie 1405 otworzyła VIII sesję 

Rady Gminy Poraj. 

Powitała Gości - zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do 

niniejszego protokółu informując o absencji Komendanta Powiatowego Policji 

w Myszkowie, który nie mógł przybyć z uwagi na pilne sprawy służbowe. 

Na podstawie listy Radnych – zał. nr 2 – stwierdziła quorum Rady Gminy 

Poraj pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji i uchwał. 

Spóźniła się radna p. Jolanta Kozak. Nieobecny był radny p. Tomasz 

Brymora – nie usprawiedliwił absencji. 
 

 

Ad. 2  porządku obrad:  
Ustalenie dziennego porządku obrad. 
 

Nawiązując do porządku obrad (zał. nr 3) przekazanego na dziewięć dni przed 

terminem sesji wszystkim Radnym oraz Sołtysom, Przewodnicząca p. K. 

Kaźmierczak poinformowała, że na wniosek Wójta p. Łukasza Stachery 

wykreślamy z porządku dzisiejszej sesji z punktu 12 podpunktów 12.5., 12.7.    

i 12.8., które będą przedmiotem następnej sesji. Poprosiła również 

chronologiczną zmianę numeracji podpunktów. 

Radni zaakceptowali zmiany w drodze głosowania „jednogłośnie”. 
 

Rada Gminy Poraj w obecności 13 Radnych uchwaliła porządek VIII sesji              

ze zmianami jak zapisano na wstępie niniejszego Protokółu. 

Wynik głosowania: „za” - 13 głosów. 
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Ad. 3 porządku obrad: 
Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy. 
 
 
 

3.1.  
Na wniosek Przewodniczącej p. K. Kaźmierczak Radni „jednogłośnie” 

uchwalili treść Protokółu Nr VI/2011 z sesji Rady Gminy Poraj z dnia 25 

lutego 2011 roku. 

 

3.2. 
13 Radnych „jednogłośnie” zatwierdziło Protokół z VII-ej sesji, która 

miała miejsce dnia 29 marca 2011 roku. 

 

 

Ad. 4 porządku obrad: 
Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącej Rady. 
 

Pani K. Kaźmierczak przeczytała dokument zatytułowany „Informacja z 

działalności międzysesyjnej Przewodniczącej Rady Gminy Poraj za okres 25 

luty do 15 marca 2011 roku” – zał. nr 4 do niniejszego protokółu. 

 
 

Ad. 5 porządku obrad: 
Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Wójta p. Ł. Stacherę              

w temacie złożenia informacji o pracy Urzędu w okresie międzysesyjnym. 

Pan Wójt odczytał kolejno pisemne „Informacje” – jak w załącznikach od nr 5 

do nr 9 do niniejszego protokółu. 
 

 Na salę obrad przybyła radna p. Jolanta Kozak. 
 

 

Ad. 6  porządku obrad: 
Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Gminy i Powiatu za 2009 rok. 
 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Kierownikowi Posterunku Policji            

w Poraju aspirantowi p. Tomaszowi Adamczykowi, który w swoim 

wystąpieniu: 

 przeprosił za absencję Komendanta Powiatowego Policji, który nie 

mógł przybyć na sesję z uwagi na ważne działania służbowe, 

 uznał, że Radni zapoznali się z materiałem, jaki przesłała Komenda 

Powiatowa jak w załączniku nr 10 do niniejszego protokółu, 

 omówił skład osobowy zatrudnionych w Poraju funkcjonariuszy, 

uznając go za niewystarczający,  

 nakreślił współpracę z poszczególnymi jednostkami w Powiecie, 

 mówił na temat działań na rzecz utrzymania porządku publicznego          

i dokonał porównania zdarzeń, interwencji, wypadków, przestępstw          

w okresie minionych dwóch lat, 

 wskazał na największe zagrożenie przestępczością w sołectwie Żarki 

Letnisko, 

 zwrócił uwagę na słabe wyposażenie Posterunku wskazując na brak 

drugiego samochodu służbowego niezbędnego dla śledczych, co 

ogranicza działania funkcjonariuszy, 

 odpowiadał na pytania uczestników sesji, 
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 zobowiązał się do zwrócenia większej uwagi w patrolowaniu 

wskazanych przez Radnych terenów: boisk „Orlik, dworców, parków, 

wokół zalewu - przy wsparciu funkcjonariuszy z Częstochowy                

w okresie letnim, 

 prosił o pomoc i zaangażowanie ze strony społeczeństwa i władz 

samorządowych w działaniach Policji. 
 

 

Ad. 7  porządku obrad: 
Przyjęcie informacji z działalności za rok 2010. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Poraj udzieliła głosu radnej p. Barbarze 

Trząskowskiej-Szcześniak, która odczytała pozytywną „Opinię” Komisji           

ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych w zakresie przedstawionej 

działalności jednostek ujętych w przedmiotowym punkcie porządku obrad.  

Opinia stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu. 
 

Przewodnicząca skierowała pytanie do Radnych o uwagi do informacji 

pisemnych z działalności w roku 2010 następujących jednostek: 

 Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – nie było 

uwag  do przedmiotowej informacji – zał. nr 12, 

 Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Rada bez uwag zatwierdziła 

pisemny załącznik nr 13 przedłożony przez Kierownika Ośrodka                   

p. Celinę Giermala, 

 Gminnego Ośrodka Kultury w Poraju - Informacja Dyrektorki               

p. Renaty Garleja została przyjęta do wiadomości - stanowi załącznik 

nr 14, 

 Gminnej Biblioteki Publicznej – zał. nr 15 do protokółu – Radni nie 

wnieśli uwag do Dyrektora p. Anny Bialik, 

 Ochotniczych Straży Pożarnych – zał. nr 16 został przyjęty do 

wiadomości, 

 Klubów: 

1) LKS „POLONIA” Poraj – Radni nie wnieśli uwag do zał. nr 17. 

2) Stowarzyszenie JACHT CLUB „ZEFIR-DRAKKAR” – nie było uwag do 

zał. nr 18. 

 
 

Ad. 8 porządku obrad: 
Informacja dotycząca inwestycji i remontów zaplanowanych i niewykonanych w 2010 r. 

Na prośbę Przewodniczącej Rady głos zabrała radna p. Zdzisława Polak, 

która odczytała negatywną „Opinię” - zał. nr19 - do pisemnego materiału 

zatytułowanego „Informacja dotycząca inwestycji i remontów zaplanowanych                             

i niewykonanych w 2010 roku w wymiarze rzeczowym i finansowym”  

(załącznik nr 20) – jako Przewodnicząca Komisji ds. budżetu oraz gospodarki 

komunalnej i inwestycji.  
 

 

Ad. 9 porządku obrad: 
Analiza skarg i wniosków skierowanych do Urzędu Gminy w 2010 roku. 
 

Informacja pisemna - załącznik nr 21 - „Realizacja wniosków zgłoszonych do 

Urzędu Gminy Poraj przez Mieszkańców i Sołtysów w I oraz w II półroczu 

2010 roku” została przyjęta do wiadomości przez Radnych. 
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Ad. 10 porządku obrad: 
Skargi do Rady Gminy Poraj skierowane w roku 2010. 

Radni nie mieli uwag do uchwalonego w tym punkcie sesji tematu 

przyjmując do wiadomości treść załącznika nr 22 tj. „Skargi do Rady Gminy 

Poraj skierowane w roku 2010”. 

 
 

Ad. 11 porządku obrad: 
Zapytania i wolne wnioski.  

Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak udzielała głosu Radnym i kolejno 

pozostałym uczestnikom sesji, zobowiązując Wójta Gminy do udzielenia 

odpowiedzi po wyczerpaniu listy zapytań: 

1) p. Z. Polak: 

 czy i kiedy został napisany wniosek o dotację na remont drogi    

w ul. hr. Raczyńskiej w Żarkach Letnisku, 

 przypominając wniosek z Komisji budżetowej w sprawie atestu 

na materiały wykorzystywane do posypywania dróg 

poinformowała, że wykorzystany na w/w drodze został 

zawetowany przez mieszkańców tej ulicy, wnioskowała                 

o udzielenie odpowiedzi na dzisiaj sesji Kierownika Referatu       

p. Mariusza Musialika, 

 przygotowania do uruchomienia na sezon letni basenu 

kąpielowego, 

 jak będzie użytkowany służbowy samochód w Urzędzie Gminy, 

 z uwagi na teren leśny i niebezpieczny wnioskowała                       

o oświetlenie uliczne w ulicach Księżycowej i Wierzbowej; 
 
 

2) p. Krzysztof Klimek nawiązał do uruchomionego programu 

umożliwiającego budowę żłobków poddając pod rozwagę konieczność 

rozbudowy Przedszkola w Żarkach Letnisku z uwagi na trudną 

sytuację lokalową i wzrost liczby dzieci, 

 poprosił o: 

 złożenie reklamacji w ramach gwarancji, co do złej nawierzchni na 

Orliku (jest pofalowana, trawa miała się wyrównać), 

 ujęcie terenu byłego Dzierżna przy kolejnej wywózce śmieci 

wielkogabarytowych, 

 interwencję przy remoncie na basenie kąpielowym na „utopiony”          

w gruncie budynek, 

 zatrudnienie w Urzędzie Gminy pracownika z uprawnieniami 

budowlanymi, co pozwoli właściwie nadzorować prowadzone 

inwestycje, ponieważ zatrudniani na umowę inspektorzy źle je 

nadzorują; 
 

3) p. Krzysztof Szustak: 

 podziękował za podjęte działania na rzecz odwodnienia terenów      

w Gminie z prośbą o podanie konkretnych terminów, 

 zwrócił uwagę na potrzebę ustawienia znaków drogowych w ul. 

Brzozowej (ślepa wjeżdżają samochody ciężarowe) i w ul. 

Sosnowej (objazd), 

 poruszył zagrożenie na przejściu dla pieszych na ul. A. Krajowej 

oraz przy biznes centrum; 
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4) p. Anna Zagroba zgłosiła brak znaku drogowego z nazwą ul. Żareckiej 

w Masłońskim i wskazując na zwiększające się natężenie ruchu 

drogowego informowała o planowanym proteście w tej sprawie, o czym 

zawiadomi władze Gminy w późniejszym terminie; 
 

5) Sołtysi: 

 p. Jan Podsiadlik poruszył kwestie rowów przydrożnych i odwodnienia, 

 p. Sławomir Widawski optował za rozwiązaniem problemu ze 

śmieciami poprzez ustawienie koszy w sołectwie i zobowiązanie 

letników do uregulowania wywozu nieczystości; 
 

6)  mieszkanka z Poraja p. Świtoń apelowała o oświetlenie na ul. 

Kolejowej powołując się na złożone podanie w tej sprawie do Urzędu 

Gminy w roku ubiegłym. 

 

W dalszej części obrad Wójt Gminy odpowiedział: 

 remont drogi w ul. hr. Raczyńskiej w Żarkach Letnisku nie będzie 

wykonywany bez środków zewnętrznych, wniosek jest przygotowany 

do programu Schetynówek i jak zostanie uruchomiony wówczas 

zostanie złożony wniosek, 

 na drogi wysypywana jest szlaka z atestem – Kierownik p. M. Musialik 

udostępnił p. Radnej stosowny dokument – sprawdzimy czy problem 

zaistniał w tym roku czy z lat ubiegłych, 

 decyzje w sprawie funkcjonowania i zagospodarowania basenu 

kąpielowego w Żarkach Letnisku pozostawił Sołtysowi i Radzie 

Sołeckiej – czeka na propozycje, które będą zweryfikowane z planami 

Gminy, 

 potrzebny jest i myślimy nad zatrudnieniem uprawnionego 

budowlańca, który będzie nadzorował prowadzone przez Urząd Gminy 

inwestycje, 

 były dwa przetargi na zakup samochodu służbowego, lecz ze względu 

na wysoką cenę został kupiony z wolnej ręki i będzie właściwie 

zagospodarowany poprzez ustalenie harmonogramu, bez konieczności 

zatrudniania kierowcy, 

 na oświetlenie uliczne do budżetu Gminy wpisane zostały nieduże 

środki finansowe i w miarę możliwości sukcesywnie będą zawieszane 

lampy, priorytetowo realizowane będą zgłoszenia, jakie wpłynęły na 

zebraniach w poszczególnych sołectwach, 

 nie ma środków finansowych w budżecie na rozbudowę Przedszkola czy 

budowę żłobka w Żarkach Letnisku, ale szukamy rozwiązań i może 

uda się pozyskać środki na ten cel, 

 zakwestionowane będą boiska „Orlik” w Poraju (zaplanowane zostało 

spotkanie w UG) i poszła reklamacja na Orlika w Żarkach Letnisku, 

 przy kolejnej akcji ustalony będzie punkt składowania śmieci 

wielkogabarytowych w byłym Dzierżnie, 

  21 kwietnia b.r. firmy po przetargu wchodzą na wykonanie rowów 

odwadniających. 

 



 7 
 

Ad. 12 porządku obrad: 
Projekty uchwał. 
Wiceprzewodniczący Rady p. K. Klimek czytał projekty uchwał przygotowane 

do dzisiejszej sesji – akta Rady OR.0006 – jak również liczył głosy                   

w zarządzonych głosowaniach. 

 

12.1.  
14 Radnych „jednogłośnie” zatwierdziło treść Uchwały w sprawie           

opinii o przekształceniu Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki 

Zdrowotnej w Myszkowie – zał. nr 23: 

 

U c h w a ł a Nr 42(VIII)2011 

 

12.2.  
Przewodnicząca Rady oświadczyła, że na jej ręce wpłynęły wnioski         

z Komisji Rady na temat ustalenia liczby punktów sprzedaży alkoholu             

w Gminie i poprosiła swojego Zastępcę o odczytanie uzupełnionego projektu 

uchwały w tej sprawie. 

Wnioski Komisji Rady stanowią załączniki nr: 

1) 24 - Komisji do spraw oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych, 

2) 25 - Komisji do spraw budżetu oraz gospodarki komunalnej                     

i inwestycji. 

Uchwałę w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów 

alkoholowych zawierających powyżej 4, 5% alkoholu (z wyjątkiem piwa) 

przeznaczonych do spożycia poza miejscem i w miejscu sprzedaży 

zatwierdziło 14 Radnych – jak w załączniku nr 26 do protokółu z sesji. 

Wynik głosowania: „za” – 12 głosów, „przeciwne” – 1 głos”, „wstrzymujące się” – 

1 głos: 
 

U c h w a ł a Nr 43(VIII)2011 

 

12.3.  
Rada Gminy Poraj zatwierdziła treść Uchwały w sprawie zasad 

usytuowania na terenie Gminy Poraj miejsc oraz warunków sprzedaży 

napojów alkoholowych głosując: „za” – 12 głosów, „wstrzymujące się” – 1 głos. 

Uchwała stanowi załącznik nr 27 do protokółu z sesji:  

 

U c h w a ł a Nr 44(VIII)2011 

 
 

12.4.  
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

zmiany fragmentu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Poraj w sołectwie Masłońskie podejmując „jednogłośnie” Uchwałę do 

tematu, jak w załączniku nr 28 do niniejszego protokółu: 

 

U c h w a ł a Nr 45(VIII)2011 
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12.5.  
Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na 

rzecz Gminy Poraj – zał. nr 29 – zatwierdziło 14 Radnych obecnych na sali 

sesyjnej. 

Wynik głosowania: „za” – 12 głosów, „wstrzymujące się” – 2 głosy: 

 
 

U c h w a ł a Nr 46(VIII)2011 

 

Uchwały Rady Gminy Poraj stanowią jej akta OR.0007 
 

 

Ad. 13 porządku obrad: 
Sprawy organizacyjne. 

 
 

13.1.  

Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak stwierdziła, że Komisje Rady 

złożyły stosowne wnioski (jak w załącznikach nr 24 i 25 do protokółu         

z sesji) do projektu Stanowiska Rady Gminy w sprawie umorzenia 

czynszu najmu i poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady o odczytanie 

dokumentu z naniesionymi zmianami. 

14 Radnych Gminy Poraj 11 głosami „za” przy 2 głosach „przeciwnych”            

i 1 „wstrzymującym się” zatwierdziło treść  STANOWISKA Rady Gminy 

Poraj w sprawie umorzenia czynszu najmu za miesiąc kwiecień, maj                

i czerwiec 2010 roku, jak w załączniku nr 30 do niniejszego protokółu: 

 

S T A N O W I S K O 
 
 

13.2.  

W dalszej części obrad Przewodnicząca Rady: 

 odczytała pismo Wicewojewody Śląskiego o repatriacji – przyjęte do 

wiadomości przez uczestników sesji, 

 nawiązując do pisma Wojewody przypomniała Radnym o obowiązku 

złożenia oświadczenia o stanie majątkowym w nieprzekraczalnym 

terminie do dnia 30 kwietnia 2011 roku, 

 poinformowała o terminach posiedzeń Rady w miesiącu maju, 

 złożyła wraz z p. Wójtem serdeczne życzenia świąteczne. 

 
 

Ad. 14 porządku obrad: 
Zamknięcie sesji. 
 

Dziękując za przybycie uczestnikom obrad Przewodnicząca p. K. 

Kaźmierczak o godzinie 1440 zamknęła VIII  sesję Rady Gminy Poraj. 
 

 

Protokolant  
 
 
 

         Przewodnicząca 
                 Rady   Gminy   Poraj 
 

 

             Katarzyna KAŹMIERCZAK 


